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Tid: 12:30–14:30 

Plats: KS-salen, Rådhuset 

Paragrafer: 1 - 10 

Närvarande 

Ledamöter 

Marina Johansson (S) ordförande 

Maria Nilsson (C)  anmält förhinder 

Britt Olsson (M) 

Elisabet Lann (KD)  

Hillevi Werring (MP) 

Mariette Höij Risberg (D) anmält förhinder m a a senirfestivalen 

Monica Påhlson (L) 

Peter Svensson (V) 

Lisen Forssell (SD) 

 

SKPF 

Zaidi Folias 

Olof Jacobsson 

Gerda Svendsen 

Ulf Johansson anmält förhinder 

Anna-Lena Stjernlöf 

 

SPF Seniorerna 

Lena Gustafsson 

Britt Johansson 

Bo Andrén 

 

PRO 

Sven Carlsson 

Birgitta Ljungström Bengtsson 

Tommy Emanuelsson anmält förhinder 

 

RPG 

Karl Gunnar Nordanstad 

Kerstin Ekberg 

 

RSE 

Anneli Ylijärvi 
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SEKL 

Simo Sinkkonen 

Inbjudna gäster 

Emma Bittone                               Exploateringsförvaltningen 

Anna Börjars                                ÄVO 1e soc sekr 

Karin Jämting                                SO Hisingen (förhinder) 

Lene Gonazuge                            SO Centrum 1e soc sekr (förhinder) 

Lena Nirs                                                  SO Sydväst (förhinder) 

Kristin Eliasson  Äldreombudsman  

Helene Blomberg                         Framtiden AB (teams) 

Lovisa Albertsson  Störningsjouren i Göteborg AB (teams) 

Borko Grujic   Stadsmissionen (förhinder) 

Personalföreträdare 

Sekreterare:       Erica Thulin Manderhjelm, Stadsledningskontoret 

 

Justeringsdag: 2025-03-28 
 

Protokollet signeras digitalt, se slutet av protokollet. Som justeringsdag anges 

datum för när protokollet sänds ut för signering via Ciceron. 
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§ 1 Mötets öppnande 
Ordförande Marina Johansson (S) förklarar mötet öppnat och hälsar alla välkomna. 

§ 2 Upprop 
Samordnare Erica Thulin Manderhjelm håller upprop och noterar frånvaro, 

§ 3 Val av justerare 
Beslut: Rådets ledamöter utser Britt Johansson (SPF Seniorerna) till justerare för dagens 

protokoll. Politiska ledamöter deltar inte i beslutet. 

§ 4 Fastställande av dagordning  
Beslut: Rådets ledamöter fastställer föreslagen dagordning med tillägg av övriga punkter;  

a) Folder om krisen eller kriget kommer (Monica Påhlsson (L)) 

b) Lena Gustafsson - lokaler i kommunen 

Politiska ledamöter deltar inte i beslutet. 

§ 5 Föregående protokoll (25-02-27) 
Beslut: Rådets ledamöter godkänner föregående protokoll, med tillägg enligt nedan och 

lägger det till handlingarna. Politiska ledamöter deltar inte i beslutet. 

a) Sedan sammanträdet har en justering vidtagits i arbetsgrupp för svar på remiss 

om Göteborgs Stads plan för arbete mot rasism. Sammankallande för 

arbetsgruppen är Zaidi Folias, SKPF.  

§ 6 Rapporter från KS, ÄVO, mfl 
Marina Johansson berättar om några punkter som tas upp vid KF ikväll – GPR har 

tidigare svarat på remiss om hemvårdsbidrag, och ärendet kommer upp på dagordningen 

ikväll. Rådet har i likhet med flera andra svarsinstanser lämnat synpunkt om att krav på 

sammanboende inte är rimligt för uppdrag som anhörigvårdare, något som 

omhändertagits i liggande förslag.  

Vidare tas upp vid KF en informationspunkt om hur staden kommer skärpa till förfarande 

vid upphandling, uppföljning och arbetsplatskontroller inom bland annat byggbranschen. 

En del i arbetet för att motverka att kriminella element tar sig utrymme i stadens 

verksamheter. 
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KF kommer också behandla årets första kompletteringsbudget. Det som rör ÄVO i detta 

ärende anknyter till GPRs tema kultur – nämligen beslut om att ÄVO och FFS ska 

genomföra ett gemensamt projekt för kulturella generationsmöten för seniorer och barn. 

Slutligen kommer frågan om bevarandet av fartygsmuseet Maritiman att komma upp på 

dagordningen. 

Marina informerar vidare angående stadens ansvar att erbjuda finskspråkig äldreomsorg, 

att Vardaga nu har meddelat att de drar sig ur åtagandet att erbjuda finskspråkiga platser i 

sitt äldreboende. Det gör att ÄVO måste ta upp diskussionen på nytt gällande att erbjuda 

finskspråkiga insatser i närtid.  Den långsiktiga planen om boende i Skrabro ligger kvar 

med 10 lägenheter där finskspråkigt stöd kommer erbjudas. 

Seniorfestivalen inleds idag, och Marina nämner i anslutning till det ett ESF-projekt där 

flera av pensionärsorganisationerna ingår i samarbete med delar av Göteborgs Stad och 

VGR. Marina delar ut några broschyrer med information om detta till rådets ledamöter. –  

Britt Olsson (M) berättar från ÄVO-nämnden om en utbildningsdag om hälsofrämjande 

och förebyggande arbete och metoderna inkluderande arbetssätt och tjänstedesign. Det 

handlar exempelvis om hur man går ut och pratar med människor och försöker värva 

besökare till t ex mötesplatser. I Angered har metoden genererat många nya besökare till 

mötesplatserna och nu sker samma sak i Hjällbo. Ett exempel i Hjällbo har varit bildandet 

av en särskild mötesplats för kvinnor som inte pratar svenska. 

Britt berättar vidare utifrån ÄVO-nämnden om trygghetsbostäder och hur bostadsbolagen 

och ÄVO går ihop och jobbar vidare med denna fråga på olika sätt där Järnbrott är ett 

exempel. 

§ 7 Hemlöshet i Göteborg 
Ordförande Marina Johansson (S) hälsar våra gäster välkomna och understryker 

hur viktig frågan är, för staden som helhet och för pensionärsorganisationerna. 

Dagens gäster är Emma Bittone, exploateringsförvaltningen, Anna Börjars, ÄVO, 

Helene Blomberg, Framtiden AB, Lovisa Albertsson, Störningsjouren, Kristin 

Eliasson Äldreombudsman Göteborg. Inbjudna gäster presenterar sig kort och 

därefter öppnas för dialog utifrån nedan frågeställningar: 

a) Rådets ledamöter är intresserade av att få veta mer om hur det ser 

ut i Göteborg vad gäller hemlöshet bland seniorer.  
b) Vidare vad staden inom sin egen organisation gör för att 

förebygga hemlöshet bland seniorer, och för att ta hand om dem 

som ändå hamnar i den situationen.  

c) Rådets ledamöter är medvetna om den viktiga roll som 

civilsamhällets organisationer spelar i detta sammanhang, det är 

intressant att få veta lite mera om hur deras arbete ser ut.  

d) Rådets förförståelse är också att det finns ett väl utvecklat 

samarbete i dessa frågor, men att det samarbetet är viktigt att 

stärka ännu mer – hur tänker våra inbjudna gäster kring det? 
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e) Rådets ledamöter vet också att en plan mot hemlöshet nyligen 

beslutats i KS/KF, och vill gärna höra litegrann om den planen. 

 

 

Emma Bittone berättar om den hemlöshetskartläggning som görs i staden varje år, och 

nämnder att den vart sjätte år genomförs nationellt. De siffror Emma lyfter idag är 2024 

års siffror, 2025 års undersökning sker inom några veckor. Personer över 65 år har 

historiskt sett varit ca 8 % av dem som kartläggs som hemlösa. Antalet hushåll som 

definieras som i hemlöshet har generellt minskat sedan 2015. Emma jobbar inom sin 

förvaltning med individer som av sociala eller andra skäl har olika former av 

specialkontrakt, och i den gruppen har andelen äldre ökat. På frågan om hur många 

hushåll som räknas som hemlösa 2024 svarar Emma att totalt 2169 hushåll räknades in 

enligt Socialstyrelsen definition av hemlöshet 2024. 

 

Angående den föreslagna planen för arbete mot hemlöshet 2025 - 2026 berättar Emma att 

den har sin grund i den nationella strategin mot hemlöshet och utifrån det är uppdelad i 

fyra fokusområdet som knyter an till målen i den nationella strategin.  De fyra 

fokusområdena är att förebygga hemlöshet, att ingen ska bo och leva på gatan, att utöka 

insatsen bostad först som riktas till personer med samsjuklighet, och att stärka det sociala 

perspektivet i samhällsplaneringen. En reflektion angående planen är att de mål som 

anges inte är kvantifierade. Hur menar man att målen ska kunna följas upp när det inte 

framgår vilken ambitionsnivå man har, utan bara att hemlöshet ska minska? Emma svarar 

och berättar att målsättningen är att ingen person i staden ska leva i hemlöshet, och 

berättar om att det pågående arbetet som lever vidare från tidigare planer har givit tydliga 

resultat. Samtidigt är det bekymrande att omvärldsfaktorer idag försvårar för många att 

klara sin ekonomi, och att risk för betalningsanmärkningar och vräkning också ökar bland 

annat bland äldre. Samtidigt betonar Emma att definitionen av hemlöshet i kartläggningen 

innebär att en person kan klassas som hemlös utan att sakna bostad och tak över huvudet, 

eftersom hemlös kan innebära olika former av tillfälliga bostadslösningar.  

 

Anna Börjars från ÄVO berättar om kommande roller som koordinatorer. ÄVO är sällan 

första instansen om man av olika anledningar riskerar sitt boende. I stället är det andra 

aktörer som går in för att förebygga vräkning. ÄVOs boendeformer, där vård och 

omsorgsboende är ett exempel, är inte svaret på hemlöshet. Anna förtydligar att ÄVOs 

boendeformer är biståndsbedömda utifrån individens behov av vård och omsorg till följd 

av åldrande. Att ha förlorat sin bostad är inte i sig skäl för att bevilja vård och 

omsorgsboende. Samtidigt kan en person hamna i bostadslöshet som följd av problem 

som beror på åldrande, och därför kan det vara viktigt att ÄVO kopplas in i ärenden så 

tidigt som möjligt för att man ska kunna göra en riktig bedömning. Tanken med 

koordinationer är bland annat att kunna sköta sammankopplingen mellan olika huvudmän 

och ansvar, men också att den enskilde ska få hjälp med att hantera sin vardag, betala 

räkningar och sköta om sin bostad.  

 

Lovisa Albertsson från störningsjouren fortsätter berätta om processen runt vräkning och 

uppsägning. Att bli uppsagd sker först, och har sin process, vräkning är vad som händer 

när någon inte har avflyttat från bostaden efter en uppsägning, och kronofogden kommer 

och verkställer. Störningsjouren arbetar aktivt för att få tillstånd ännu tidigare samarbete 

över gränserna för att tidigt fånga upp individer i riskzon. Ofta är problematiken bredare 

än enbart utebliven hyresinbetalning. Staden har nu också inrättat ett samla-team, som 

arbetar med att fånga upp och stötta så kallade hoarders, eller samlare. Demens som kan 
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leda till otrygghet, misstänksamhet och paranoia ör andra problem som kan behöva 

mötas.  

 

En fråga kommer in angående samarbete med idéburna organisationer som 

Stadsmissionen och Räddningstjänsten. Eftersom vår gäst från stadsmissionen inte kunde 

delta, får fråga bero. Men Emma Bittone kan ändå berätta att staden, liksom 

fastighetsägarna har ett omfattande samarbete med de idéburna redan idag.  

 

Helene Blomberg från Framtiden AB reflekterar på en fråga om hur situationen i 

samhället och omvärlden har inverkan på äldres förutsättningar idag. Hon lyssnade på en 

representant för Kronofogdemyndigheten för en tid sen, och han talade om den ökande 

gruppen fattigpensionärer i Sverige. När man blivit pensionär har man oftast svårt att 

påverka sin inkomst, och blir då extra utsatt när kostnaderna skenar i väg. Idag ser vi 

också att skuldbördan hos kronofogden ökat i gruppen pensionärer, sannolikt som en 

följd av de senaste årens utveckling, Som hyresvärdar arbetar vi inte med de redan 

hemlösa så mycket menar Helene, men vi jobbar med dem som har en bostad. 

Allmännyttan ska säkerställa att i vårt bestånd ska alla kunna bo. Just nu äskar staden 

omkring 700 lägenheter per år för utsatta målgrupper – och framför allt är vi väldigt 

aktiva inom det vräkningsförebyggande arbetet – människor ska inte bli av med sin 

bostad om det går att lösa, avslutar Helene. Lovisa Albertsson fyller på att 

digitaliseringen enligt hennes erfarenhet absolut har verkat försvårande – inte bara för 

äldre. Att allt mer hanteras digitalt är enklare för många, men det innebär också att 

utanförskapet ökar ännu mer för dem som inte har tillgång till eller förmåga att använda 

de digitala verktygen. Hon fortsätter med att en väldigt stor del av störningsjourens arbete 

handlar om hur människor i behov kan hitta rätt i det stödsystem som finns. Mindre och 

privata fastighetsägare och -värdar kan också vara ovana och känna behov av stöd för att 

hitta rätt ingångar till att lösa problem som uppstått. Även om ökade hyreskostnader är en 

konkret problematik menar Lovisa att processen inte går snabbare idag än tidigare. Vid 

varje första uteblivna hyra få socialtjänsten en signal, samtidigt är det många som missar 

enstaka hyror och de allra flesta fall löses utan insatser. Socialtjänsten hinner inte agera 

på alla första uteblivna hyror men ett viktigt arbete handlar om att verka uppsökande, åka 

ut, knacka dörr, lämna lappar och söka kontakt. Ibland kan anledningen till att 

hyresbetalningar uteblir vara att den enskilde blivit inlagd på sjukhus och då behöver den 

situationen ordnas. Lovisa betonar också att allt arbete inom ramen för socialtjänst sker 

på frivillig väg, med få undantag. Om man inte lyckas få den enskilde att själv ansöka om 

och tacka ja till hjälp finns inget lagstöd för att vidta tvingande åtgärder. Ibland leder det 

till att vi får se på när människor för väldigt illa.  

 

Dialogen avslutas med några reflektioner om den föreslagna planen. Det finns en stark 

politisk vilja och enighet i att detta är viktiga frågor som måste prioriteras. Att planer 

ibland förlängs istället för att förnyas betyder inte att resultat har uteblivit, utan kan också 

vara ett tecken på att arbetet går i rätt riktning, och att det behöver fortsätta på samma 

väg. Emma bekräftar att planen tagits fram i samverkan med ett stort antal förvaltningar 

och bolag, och att just samverkan är en viktig nyckel för framgång i denna fråga.  

 

Marina Johansson tackar för dragningen och ett gott samtal. Hon liksom övriga har 

uppskattat att få höra om gästernas engagemang och hur mycket arbete som sker i denna 

viktiga fråga.  
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§ 8 Val av arbetsgrupper 
Inget att hantera detta sammanträde. 

§ 9 Övriga frågor 
a) Återkoppling från IOFF, angående anpassning ansökan om 

föreningsstöd, sändes ut tillsammans med kallelsen. 

b) Foldern om kriget och krisen kommer (Monica Påhlsson (L)  

Monica lyfter det akuta behovet bland seniorer i staden att få 

veta vad som gäller och att kunna känna trygghet i hur det 

kommer gå till om en allvarlig kris inträffar.  

Beslut att rådet tar med frågan till AU för fortsatt hantering. 

Lisen Forssell (SD) tipsar om en föreläsning som anordnas av 

folkuniversitetet den 29 april. Föreläsningen har rubriken Vem är 

du när kriget kommer, och talare är David Bergman, forskare vid 

Försvarshögskolan. Föreläsningen är kostnadsfri och en länk 

med information sänds ut till rådets ledamöter.  

c) Lena Gustafsson, SPF seniorerna, lyfter frågan om lokaler och 

betonar att staden och ansvarig förvaltning (IOFF) måste ta tag i 

frågan om tillgänglighetsanpassning. När staden hyr ut lokaler 

måste vi som använder dem kunna lita på att tillgänglighet 

säkerställs. Fungerande ljud, hörslingor och projektorer är några 

exempel som behöver förbättras på många ställen. 

§ 10 Mötet avslutas 
Ordförande Marina Johansson (S) avslutar mötet och tackar för allas engagemang.  

Bilagor som sänds ut: 
1 Kallelse med dagordning 

2 Föregående protokoll 

3 Göteborgs Stads plan mot hemlöshet  

4 Om hemlöshet i Göteborg, underlag från exploateringsförvaltningen 

5 Svar från IOFF angående anpassning ansökan om föreningsstöd  

 
  

  

 

                   

   
 

 


